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Lezárult a vizsgálat, hibázott az orvos Gáz van – kikapcsolták!
Meglepő történettel keresték 

meg szerkesztőségünket – a pa-
naszos családi házában kikap-
csolták a gázszolgáltatást egy 
hideg februári napon. A dolog-
ban az az érdekes, hogy az ügy-
nek nem nagyon volt előzménye, 
mondhatni meglepetésszerűen 
történt a kikapcsolási akció.

A panaszos egyedül él a 
szentmihályi családi házban, s 
afféle jó fizetőként minden csek-
ket időben felad, ami hozzá meg-
érkezik. Február 5-én délután 
egészen véletlenül tartózkodott 
otthon, amikor két szerelő csen-
getett be. Közölték, hogy a Gáz-
művek megbízásából jöttek a 
gázt kikapcsolni, mivel jelentős 
összegű hátralék van.

A lakót ez a bejelentés hideg zu-
hanyként érte. Hogyan lehet neki 
hátraléka, amikor minden csekket 
időben befizetett. A munkások-
kal nem lehetett vitatkozni, tették 
a dolgukat – az épületen belül, a 
gázóránál elzárták a gázt (közben 
amolyan pikírt megjegyzéseket 
tettek a nem fizető gázfogyasz-
tókra, amúgy általában), majd 
dolguk végeztével elmentek.

Az asszony azonnal berohant 
az Árkádban található fogyasztói 
irodára, hogy tisztázza a hely-
zetet. Nos, nagyon érdekes do-
log derült ki. Átalányt fizet, havi
30 ezer forintot, s augusztusban 
valóban kimaradt egy csekk. 
(Csak zárójelben: miután ez a 
szabadságolások időszaka, nyá-
ron gyakori, hogy a helyettesítő 
kézbesítő össze-vissza dobálja 
a csekkes leveleket, s egyáltalán 
nem csoda, ha azok elvesznek.) 
Tehát a nyári, valahová elkallódott 
csekk tényleg nem lett befizetve,
azóta viszont rendszeres volt a fi-
zetés. A Gázműveknél ez viszont 
nyilván tartozásként jelentkezett, 
s ennek lett az eredménye a ki-
kapcsolás.

Korábbi számunkban közöltük 
egy várandós fiatalasszony pa-
naszát, aki lázas betegen arc-
üregi panaszokkal jelentkezett 
a XVI. kerületi Szakrendelőben, 
de állapota ellenére nem tudott 
a betegirányítónál tovább jutni 
– bár még több óra volt a ren-
delésből hátra, az orvos azt 
üzente neki, hogy egyeztessen 
időpontot, ami egyenértékű lett 
volna a több napos várakozás-
sal. A hoppon maradt beteg vé-
gül a Kistarcsai kórházban ka-
pott soron kívüli ellátást.

Az el nem látott beteg az ügy-
ben panasszal fordult a kerületi 
egészségügyi ellátást felügyelő 
dr. Csomor Ervin alpolgármester-
hez, aki vizsgálatot rendelt el. A 
kivizsgálást dr. Schiszler István, a 
szakrendelő igazgatója végezte, 
és a következőkre jutott.

Az eset és a panaszbejelentés 
között eltelt viszonylag hosszú 
idő miatt a pontos ténymegálla-
pítás nem volt lehetséges. A fül-
orr-gége osztály vezető asszisz-
tense, valamint az érintett orvos 
egybehangzóan, egymástól füg-
getlenül állították, hogy lázas 
beteget soha nem küldenek el. 
A betegirányító, aki a hölggyel 
beszélt, emlékezett arra, hogy itt 
járt, külön kiemelte, hogy terhes 
volt, viszont emlékei szerint lá-
zas állapotról nem számolt be a 
beteg, csak arról, hogy hetek óta 
tartó panaszai vannak. Megerő-
sítette azt, hogy a fül- orr- gégé-
szet osztálytól azt a választ kap-
ta, hogy a beteg kérjen időpont 

egy későbbi napra, az elutasítás 
okát nem közölték.

„Ellenőriztem a délutáni rende-
lés forgalmát, megállapítottam, 
hogy a kérdéses napon 18.45-
kor volt az utolsó ellátási ese-
mény az osztályon – írja a szak-
rendelő igazgatója jelentésében. 
– Mindezeket összevetve arra a 
következtetésre jutottam, hogy a 
beteg elmondott panaszai ugyan 
nem indokoltak sürgős orvosi 
beavatkozást, azonban tekintet-
tel arra, hogy a beteg harmadik 
trimeszterben lévő kismama volt, 
valamint arra, hogy a rendelés az-
napi forgalma minden gond nél-
kül lehetővé tette volna ellátását, 
munkatársaim hibát követettek 
el, amikor a beteget elküldték a 
rendelőből. Bár valamennyi osz-

tályunkon (a sebészet kivételével) 
működik előjegyzés, ez nem azt 
jelenti, hogy az előjegyzés nél-
kül érkező, nem sürgős ellátást 
igénylő betegeket nem látjuk el. 
Erre csak akkor kerülhet sor, ha a 
rendelés aznapi forgalma a beteg 
ellátását nem teszi lehetővé.”

A kivizsgálás nyomán az érin-
tetteket felelősségre vonták (nem 
hivatalos információink szerint az 
orvos súlyos szankciókban ré-
szesült, hiszen elküldte a bete-
get, miközben a rendelést egy 
órával zárás előtt abbahagyta).  
A betegirányítók utasítást kap-
tak, hogy amikor a beteg ellátása 
a rendelő aznapi forgalma mel-
lett még megoldható, ne küldje-
nek el betegeket, és az igazgató 
külön felhívta a szakrendelő dol-
gozóinak figyelmét arra, hogy
panasszal érkező kismamákat 
orvosi konzultáció nélkül nem 
küldhetnek el a rendelőből a jö-
vőben. (F)

A panaszos természetesen 
befizette a hátralékos összeget,
s egyben azt is megtudta, hogy 
a tartozásáról őt a Gázművek kü-
lön nem értesíti, hanem feltünteti 
a kiküldött számlán a be nem fi-
zetett, hátralékként nyilvántartott 
összeget. Arra az ügyintéző nem 
tudott választ adni, hogy vajon 
a kikapcsolási szándékról mi-
ért nem értesítették; miért nem 
küldtek neki tértivevényes levelet 
arról, hogy tartozik, s annak mi 
lehet a következménye. Annyit si-
került viszont elérni, hogy a gáz 
visszakapcsolását másnapra 
megígérték, s az rendben meg is 
történt.

Nos, mint kiderült, a vissza-
kapcsolás nincs ingyen – további 
42 ezer forintot kell azért fizetnie.
Még szerencse, hogy nem azon-
nal, hanem a következő számlán, 
addig össze lehet majd valahogy 
gyűjtögetni. Mindenesetre na-
gyon érdekes, hogy 30 ezer fo-
rintos tartozásért valakire felszó-
lítás nélkül rálőcsölnek 42 ezer 
forintos költséget, mégpedig 
úgy, hogy az illetőt nem is érte-
sítik a tartozásról. (Csak találgat-
juk, hogy mi lett volna, ha a lakó 
véletlenül nincs otthon a szerelők 
érkezésekor – talán lakatossal 
nyittatják ki a lakását, hogy a ki-
kapcsolást el tudják végezni?)

A kárvallott lakónak való-
ban felróható, hogy nem tanul-
mányozta át tüzetesen a Gáz-
művek számláját, hanem csak 
letépte a csekket, a többit meg 
eldobta. Ez a figyelmetlenség,
most egy csomó idegeskedés-
be, és további 42 ezer forintjába 
került, Olvasóinknak javasoljuk, 
hogy vessenek néha egy pil-
lantást a szolgáltatói számlák-
ra, nehogy hasonlóan járjanak 
– ha már nem futja a tetemes 
számladíjból egy tértivevényes 
felszólító levélre... (F)

Túlépítés? Ugyan kérem…

Egy hír 2006-ból: a zuglói önkormányzatot vezető koalíció megérti 
választópolgárai óhaját és a túlépítés megakadályozása érdekében 
felülvizsgálja a kerület szabályozási tervét. 

2007-es hír: a zuglói önkormányzatot vezető koalíció a túlépí-
tés megakadályozása érdekében felülvizsgálja a kerület szabályo-
zási tervét. 

2008-as hír: ismét új főépítésze van a kerületnek, aki szerint valós 
probléma a túlépítés, ám a főutak – így például a Róna utca és a Nagy 
Lajos király útja –  mentén lehet növelni a beépítés intenzitását. A zug-
lói önkormányzatot vezető MSZP-SZDSZ koalíció nem tett le szándé-
káról, hogy a túlépítés megakadályozása érdekében felülvizsgálja a 
kerület szabályozási tervét. Addig pedig a jelenleg hatályos, 2003-as 
szabályozási terv szerint lehet minden négyzetcentimétert beépíteni. 

Képünk is egy teljesen jogszerű jövőt mutat: a Nagy Lajos király 
útjára szánt szabadon álló, „vegyes funkciójú” épület tűzfala jó, ha négy 
méterre van a Nagy Lajos király útja 12-es számú ház erkélyeitől.

Túlépítés? Ugyan kérem…               Kép és szöveg: V. P.G.

Világbajnokot igazolt a Kertvárosi Vívó Sport Egyesület
Decsi István kardvívó, majd 

vívóedző 25 évvel ezelőtt telepe-
dett le Árpádföldön. A környéket 
hamar megkedvelte, arról nem is 
beszélve, hogy éppen a házuk 
szomszédságában volt és van 
az Árpádföldi Tenisz Club, ami 
nem egy elhanyagolható szem-
pont egy teniszezni szerető em-
ber számára. A két fia, András
és Tamás egyaránt a kerületben 
nevelkedtek, és apjukat követve 
mindketten kardvívók lettek, és 
mindketten imádtak teniszezni 
is. A vívóedzések miatt egy da-
rabig a Belvárosba, az UTE vívó-
termébe, majd Budára, a BSE-be 
jártak. A két fiú időközben felcse-
peredett, és a korosztályos rang-
létrát végigjárva rengeteg érmet, 
serleget szerzett. 

András versenyzői pályafu-
tását (pedig korábban kadet 
világbajnok, junior Európa-baj-
nok, felnőtt európa-bajnoki és 
Universiadé ezüstérmes is volt) 
egy sérülés derékba törte, de a 
vívástól nem szakadt el, jelenleg 
a hongkongi kardvívó-válogatott 
munkáját irányítja. Tamás azon-
ban az utánpótláskorból kinőve 
a felnőttek között is folytatta re-
mek és eredményes szereplé-
sét. 2007-ben például tagja volt 
annak a magyar kardcsapatnak, 
amelyik hosszú szünet után is-
mét világbajnoki címet tudott 
szerezni. Ráadásul éppen Szent-
péterváron, a nagy rivális oro-
szok otthonában. 

A kerület azt követően fedezte 
fel őket. Vagy talán ők is akkortájt 
fedezték fel a kerületet. Az orosz-
országi hőstettet például 2007. 
októberében az önkormányzat 
képviselő-testülete a kerület ne-
vében egy díszkarddal honorál-
ta. A felek közti kommunikáció 
akkortájt kezdődött el. Tamás 
2008-as kvalifikációs szereplé-
séről folyamatosan informálódott 
a kerület, és az önkormányzat a 
többi kerületi olimpikonhoz ha-
sonlóan, az ő pekingi felkészülé-
sét is támogatta. A fiatal kardvívó
ezt meghálálva nem csak jól sze-
repelt a Világkupa versenyeken, 
hanem rendszeresen elment 
mindenhova a kerületben, ahova 
őt meghívták. 

A Decsi család nagy remé-
nyekkel utazott el Pekingbe. Ak-
kortájt Tamás már nagyon előke-

lő helyen állt a világranglistán, és 
azt is tudták, hogy az olimpián 
egyik csapattársa, a magyar Szil-
ágyi Áron ellen kell majd pástra 
lépnie. Sajnos, az az augusz-
tusi verseny nem úgy sikerült, 
ahogy azt vártuk. Tamás nem 
tudott megbirkózni a szokatlan 
körülményekkel, s mire felpör-
gött a páston, addigra vége lett 
az asszónak. Maradt a csapat-
verseny, melyben a világbajnoki 
címvédő magyar gárda joggal re-
ménykedett éremben. Aztán ott 
is minden álom szertefoszlott. A 
magyar csapat, melyben Decsi 
Tamás remekül vívott, a négy 
közé jutásért a verhető Ameriká-
tól kapott ki úgy, hogy az utolsó 
asszó előtt még jelentős volt az 
előnye. Az érem helyett csak egy 
hetedik hely jutott. Az olimpiai ku-
darc mind a mai napig fájó pont a 
család életében. De az élet ment 
tovább, Tamás ősszel újból vív-
ni kezdett, és ismét egyre jobb 
eredményeket produkált, többek 
között megnyerte az 51. Luxardo-
kupát is, amely diadal az előtte 
levő félévszázadban kevés ma-
gyar kardvívónak sikerült. Tamás 
az év végén már a legjobb tízben 
szerepelt a világranglistán. 

De időközben egy másik tör-
ténet is elkezdődött. Az olimpia 
után számos sportolónak lejárt 
a szerződése a klubjával. Decsi 
István és Decsi Tamás is 2008. 
végéig volt a BSE alkalmazásá-
ban. Két lehetőségük volt, vagy 

Vívóedzés a világbajnok irányításával a Mórában – fegyelmet ta-
nulnak a fiatalok

Kovács Péter polgármester ünnepélyesen átadja a világbajnoknak 
a kerületi sportegyesület tagkönyvét

elfogadják a városmajori vívó-
klub ajánlatát, és belevágnak 
az újabb olimpiai ciklusba, vagy 
megpróbálnak önállósodni. Ők 
pedig ezt az utat választották. 
Otthonukban, a XVI. kerületben 
ugyanis egyre több biztatást 
kaptak, hogy hozzanak létre egy 
helyi vívóklubot. Decsi István, aki 
amúgy is ambíciózus embernek 
számít, utánajárt a lehetőségek-
nek, s miután az önkormányzat is 
biztatta őket, elkezdett érdeklődni 
a kerületi iskolákban. Aztán leg-
nagyobb meglepetésére négy-
ben is tárt karokkal fogadták őt. 
Elsősorban fia volt iskolájában,
a Mórában, majd a Táncsicsban, 
az Aranyban és a Jókaiban is. A 
vívótanfolyam szeptember végén 
lett meghirdetve, és a szórólapok 
eredményeképpen október vé-
gére a négy iskolában 160 gyerek 
jelentkezett az edzésekre. A leg-
többen, körülbelül 70-en a Mórá-
ban, itt ugyanis kiváló reklámnak 
bizonyult, hogy a világbajnok 
Decsi Tamás nem is olyan régen 
még maga is csak egy mórás kis-
diák volt. 

A történet pedig február 10-én 
újabb mérföldkövéhez érkezett. 
Aznap tartotta ugyanis a Kert-
városi Vívó Sport Egyesület az 
alakuló ülését, melyet az új klub 
vezetősége egy sajtótájékozta-
tón jelentett be. A rendezvény 
helyszíne természetesen a Móra 
Ferenc Általános Iskola volt, ahol 
a rengeteg vendég és a sajtó nyil-
vánossága előtt Decsi István és 
tanítványai közel hatvan kisgye-
rek részvételével előbb egy be-
mutató edzést tartottak, majd pe-
dig beszámoltak a klubalapítás 
történetéről, és a KVSE tervezett 
működtetéséről. Tették mindezt 
olyan szakemberek jelenlétében, 
mint a világbajnok és kétszeres 

olimpiai ezüstérmes tőrvívó dr. 
Kamuti Jenő, aki mellesleg az 
Európai Vívó Szövetség jelen-
legi elnöke, a Nemzetközi Vívó 
Szövetség Végrehajtó Bizottsá-
gának a tagja és a Magyar Olim-
piai Bizottság elnökségi tagja, 
illetve dr. Szabó Tamás, a Nem-
zeti Utánpótlás-nevelési Intézet 
igazgatója, a MOB alelnöke. A 
két sportdiplomata mellett termé-
szetesen az egyesület legfőbb 
támogatója, a XVI. kerületi Ön-
kormányzat is képviseltette ma-
gát az eseményen. Kovács Péter 
polgármester, Kovács Raymund 
alpolgármester és Zsinka Lász-
ló az önkormányzat Kulturális és 
Sport Bizottságának az elnöke is 
sokat tett azért, hogy február 10-
től a 160 kerületi kisgyerek már 
ne csak tanfolyami szinten, ha-
nem egyesületi formában ismer-
kedhessen a vívással. 

A rendezvénynek több fontos 
pillanata is volt. Azon túl, hogy 
valamennyi résztvevő elmondta, 
a sport mai helyzetében milyen 
fontos esemény, hogy egy város-

részben az önkormányzat egy 
magánkezdeményezés mellé tu-
dott állni, Kovács Péter polgár-
mester először mutatta be a nyil-
vánosság előtt azt a tervet, mely 
az erzsébetligeti volt tisztikaszinó 
épületének felújítását és átalakí-
tását tartalmazta. Az önkormány-
zat ugyanis úgy döntött, hogy 
a romos épületet sportcélokra 
alakítja át: a teremben majd egy 
birkózóközpont és egy vívóte-
rem kapna helyet. Amennyiben 
sikerülne a beruházáshoz anya-
gi forrást találni, akkor akár már 
2010-ben birtokukba vehetnék 
az edzők és a sportolók az új bá-
zisukat. 

A február 10-i sajtótájékozta-
tón egy másik fontos bejelentés 

is elhangzott. Decsi István, a 
KVSE újdonsült elnöke ugyanis 
elmondta, hogy szeretnék az új 
egyesületet minél előbb bevezet-
ni a hazai köztudatba. Ennek ér-
dekében, nem csak utánpótlás-
neveléssel foglalkoznak, hanem 
a versenysporttal is. 

Első nagy fogása az új klub-
nak a világbajnok Decsi Tamás 
leigazolása volt, aki innentől 
kezdve már nem a BSE-t, hanem 
a KVSE-t fogja képviselni a hazai 
és a nemzetközi pástokon. A ke-
rület hazatérő vívójának elsőként 
Kovács Péter polgármester gratu-
lált, aki egyrészt további sok sikert 
kívánt a fiatal vívónak, másrészt
az önkormányzat további támo-
gatásáról is biztosította a komoly 
célokat maga elé tűző árpádföldi 
versenyzőt. Tamás egyébként 
nem üres kézzel érkezett haza, 
a jogi procedúra miatt ugyanis 
mind a klubalapítás, mind pedig 
az átigazolás már néhány héttel a 
sajtótájékoztató előtt megtörtént, 
így a KVSE élversenyzője két he-
te Athénban már kerületi vívóként 

lett ezüstérmes egy rangos Világ-
kupa viadalon, és ugyancsak ke-
rületi vívóként volt tagja annak a 
magyar csapatnak, mely február 
elején a Budapesten megrende-
zett Gerevich – Kovács – Kárpáti 
Grand Prix és Csapat Világkupán 
a Grand Prix sorozat történeté-
ben először a rangos verseny-
ben (világbajnoki mezőnyben) 
az első helyen végzett. (F)

Egészségnap a Vöröskeresztben
Ingyenes egészségnapot tartanak a XVI. kerületi Vöröskereszt 
szervezetnél (1163 Veres Péter út 27.) 2009. március 5-én (csü-
törtökön) 9-12 óráig. Programok: ingyenes vérnyomás-, ko-
leszterin és vércukorszint mérés, játékosztás, Bioptron lámpás 
kezelés, tájékoztatás gyógycipő megrendeléséről, egészség-
megőrző és javító termékek bemutatója (alvás- és ízületi prob-
lémák, vérnyomás szabályozás, allergia, cukorszint szabályo-
zás). Minden érdeklődőt szeretettel várnak!

TUDNIVALÓK A GYÓGYNÖVÉ-
NYEKRŐL. Szájüreg, légút, fo-
gak ápolása gyógynövények-
kel címmel tartanak előadást 
február 24-én, kedden 18 órai 
kezdettel a Veres Péter út 27. 
sz. épület nagytermében a 
KALOT Szilasmenti Népfő-
iskola Közhasznú Egyesü-
let rendezésében. Minden 
érdeklődőt szeretettel vár: 
Nemesszeghy György

Az egészséges életmód jegyében öt darab, egyenként 45 alkalom-
ra szóló, összesen több mint negyedmillió forint értékű uszoda-
bérletet adományozott február 5-én Kovács Péter polgármester a 
XVI. kerületi Nagycsaládosok Egyesületének. A bérleteket Székely 
Hajnalka, a helyi szevezet vezetője vette át. A belépők az uszodán 
kívül szaunajegyeket is tartalmaznak, s egy-egy alkalommal (nagy 
család esetén) egy bérletből több egység is elhasználható – igaz, 
kedvezményes gyerekjegyeket nem tartalmaz, így a gazdaságos 
felhasználás komoly fejtörést okozhat majd a nagycsaládoknál...

Uszodabérletek a nagycsaládosoknak

Ne küldjenek el betegeket, ha ellátásuk a rendelő aznapi forgalma 
mellett még megoldható

A LEGOLCSÓBB
KÖTELEZÕ, CASCO, LAKÁS
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HITELKÖZPONT
Iroda: XVI. Veres P. u. 48. (9-15-ig)
Tel: 403-5318, 06-70-387-4081

Westa Kft.

teljeskörû biztosítási ügyintézés

Karosszéria javítás,
fényezés,

A N KUTÓ- AGY FT.
1165 Újszász u. 43.
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